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كى  روش در حال بررسى 
دعوت از ارزانى به تيم ملى

نقره گرندپرى آنتاليا 
براى محجوب
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خط خبر 

38دانش آموز قربانى برخورد 
اتوبوس با پل هوايى در نيويورك

ديلى ميل: بنابر اعــلام مقامات آمريكايــى، در اثر 
برخورد شديد اتوبوس مسافربرى با يك پل هوايى در 
بزرگراهى در نيويورك، 43 تن مصدوم شدند كه 38 تن 
از آن ها دانش آموز بوده اند.پليس اعلام كرده است: حال 

چند تن از مجروحان اين حادثه وخيم است. 
پليس نيويورك در اين باره گزارش داد كه سقف اتوبوس 
بر اثر برخورد با پــل، حين عبور از زيــر آن به طور كامل 
تخريب شده است.شنيده ها  حاكى از  آن است كه 38 تن 
از مصدومان اين حادثه دانش آموزان دبيرستانى هستند. 
پنج زخمى ديگر، همراهان اين گروه دانش آموزى بوده اند. 
به گفته پليس، شــدت جراحات پنج نفر از دانش آموزان 
مصدوم بالا اســت و حال يكى ديگر از آن ها وخيم است.

پليس در اين باره گفته اســت: اين دانش آموزان در حال 
برگشت از تعطيلات بهار بوده اند. اين حادثه در بزرگراهى 
در جزيره «لانگ آيلند» كه قســمتى از ايالت نيويورك 
است، رخ داده است.پليس نيويورك در حال بررسى سوابق 

راننده اين اتوبوس و بررسى علت حادثه است. 

قتل پسر 7 ساله در جنون پرستار 
آمريكايى

خط قرمز: پرستار 
خانگــى جنايتكار 
كه با مدارك جعلى 
عقلــى  ســلامت 
مســئول نگهدارى 
شــده  كــودكان 

بود، پسر 7 ســاله اى را در نبود والدينش با 10 ضربه 
چـــــــاقو به قتل رساند. به گزارش پليس نيويورك 
آمريكا، «هانانى موبى» 36 ســاله پس از اين جنايت 
هولناك در محاصره پليس قرار گرفت و دستگير شد. به 
گفته سخنگوى پليس منطقه، اين زن به تازگى از مركز 
روانى نيويورك مرخص شده و با وجود داشتن مشكلات 
روحى - روانى با مدارك جعلى، مسئوليت نگهدارى از 
قربانى را برعهده گرفته بود. مأموران براى دستگيرى 
متهم با اســپرى فلفل وارد عمل شــده و او را مجبور 
كرده اند تا چاقوى آشپزخانه را رها كرده و تسليم شود.

مرد آدمخوار با خون مرد كشاورز 
نقاشى كشيد! 

ركنا: جنايتكار ونزوئلايى كه پس از قتل كشــاورزى 
گوشــت او را خــورده و با خونــش تابلوى نقاشــى 
كشــيده بود، در تحقيقات ويژه پليسى دستگير شد. 
«بارولنتو»ى ونزوئلا، اين متهم پس از دســتگيرى با 
صراحت به جنايتش اعتراف كرد و حتى محل اختفاى 
تابلوى نقاشــى كه با خون قربانى كشيده بود را نيز به 
پليس گفت. مأموران پس از اين اتفاق، تحقيقات خود 
را براى يافتن ديگر بخش هاى بدن قربانى و شناسايى 
خانواده او آغــاز كرده اند. اين آدمخــوار هنوز انگيزه 

جنايتش را فاش نكرده است.

سرقت از باغ ويلا جلوى چشم صاحبخانه
خط قرمز: پليس شهرستان بينالود با همكارى مالك باغ ويلا سارق حرفه اى را در 
حين سرقت دستگير كرد. سرهنگ «حسين دهقانپور» فرمانده انتظامى شهرستان 
بينالود گفت: يكى از شــهروندان طى تماس تلفنى با پليس 110 اعلام كرد كه در 
حال استراحت داخل ويلايش متوجه حضور فرد سارقى در حين جمع آورى وسايل 
داخل محوطه شده است.با دريافت اين خبر بلافاصله مأموران پاسگاه انتظامى حصار 
گلستان در محل اين باغ ويلا كه در يكى از نقاط حاشيه اى شهر طرقبه بود حاضر و 
مشاهده كردند يك دستگاه وانت پيكان در بيرون باغ ويلا متوقف و فرد ديگرى در 
حال انتقال آهن آ لات از داخل باغ ويلا به داخل خودرو اســت.وى تصريح كرد: در 
ادامه مأموران اين فرماندهى طى يك اقدام حساب شده و غافلگيرانه ضمن توقيف 
خودرو و دســتگيرى سرنشين موفق شدند همدســت وى را نيز در داخل باغ ويلا 
دستگير كنند.فرمانده انتظامى شهرستان بينالود عنوان كرد: پس از دستگيرى اين 
دو سارق حرفه اى 27 و 57 ساله كه سوابق متعدد كيفرى داشته و به تازگى از زندان 
آزاد شده اند مأموران دايره تجسس بازجويى هاى علمى و پليسى خود را از آنان آغاز 
كردند.وى ادامه داد: يكى از اين سارقان حرفه اى ضمن اعتراف به سرقت از اين باغ 

ويلا به 4 فقره سرقت ديگر از باغ ويلاهاى سطح شهرستان اعتراف كرد.

تهديد مجازى يك زن راز دو برادر اخاذ را 
فاش كرد

خط قرمز:  فرمانده انتظامي شهرســتان ســبزوار از دســتگيري 2 برادر كه با 
دسترســي به اطلاعات شــخصي زنى، او را تهديد و قصد اخاذي داشتند خبر 
داد.  سرهنگ« سيدمحمد هاشــمي »گفت: در پي شكايت خانمي جوان مبني 
بر دستيابي افرادي به اطلاعات شخصي گوشي تلفن همراه او و تهديد به انتشار 
اين اطلاعات خصوصي به قصد اخاذي، موضوع شناسايي و دستگيري متهمان 
در دستور كار پليس فتاي ســبزوار قرار گرفت.وي افزود: كارشناسان پليس فتا 
در بررسي هاي اوليه و علمي پرونده دريافتند گوشي تلفن همراه اين خانم جوان 
هك نشده و متهمان با دسترسي به اطلاعات شخصي تلفن همراه، از طريق يكي 
از شبكه هاي اجتماعي اطلاعات مورد نظر را براي خود ارسال و سپس اقدام به 
تهديد و قصد اخاذي داشته اند.سرهنگ سيد محمد هاشمي گفت: با استفاده از 
مستندات ديجيتالي، كارشناســان پليس فتاي سبزوار در كمترين زمان ممكن 
متهمان كه دو برادر 23 و 28 ساله بودند، شناسايي و با هماهنگي مقام قضائي 
تحقيقات خود را از آنان آغاز كردند.اين مقام انتظامي افزود: متهمان در مواجهه 
با ادله و مستندات پليس ضمن قبول بزه انتسابي اعلام داشتند شاكي پرونده از 
آشنايان شان است و با دستيابي به گوشــي تلفن همراه او، اطلاعات را از طريق 
شبكه هاي مجازي براي خود ارسال و سپس به صورت ناشناس اقدام به تهديد 

و قصد اخاذي داشته اند.

كودكان مفقودشده گرمسارى پيدا شدند
خط قرمز: رئيس پليس آگاهى اســتان 
ســمنان از پيدا شــدن شــش كودك 
مفقودشده گرمســارى خبر داد و گفت: 
تكدى گرى در تهــران انگيزه اصلى آن ها 
بــراى فرار از منزل عنوان شــده اســت.

سرهنگ حســين حداد ظهر دوشنبه در 
گفت و گو با خبرنــگاران با يادآورى اينكه 
شش كودك گرمسارى از اتباع افغانستان 

ساعت هشت شب دوازدهم فروردين ماه 97 از خانه خارج شده و به خانه مراجعه 
نكرده بودند، ابراز داشت: با توجه به فراخوان گســترده در كل كشور   مأموران 
انتظامى تهران دريكى از پارك هاى اين شهر آن ها را مشاهده و تحويل كلانترى 
محل و خانواده هاى خود شــدند.وى بابيان اينكه انگيزه اين كودكان براى فرار 
از منزل تكدى گرى در تهران عنوان شــده اســت، افزود: اين كودكان زمانى از 
منزل خارج شــدند كه والدين در خانه نبودند و بزرگ ترين آن ها 12 ســاله و 
كوچك ترين آن ها سه ساله است.گفتنى است محمد 12 ساله كه برادر بزرگ تر 
اســت چند ماه قبل نيز به تهران فرار كرده و مشغول تكدى گرى بوده است كه 
توسط شــهروندان به اورژانس اجتماعى تحويل و پس ازآن به خانواده خود در 

گرمسار بازگردانده مى شود.

خط بين الملل 

 پرستار 
خانگــى جنايتكار 
كه با مدارك جعلى 
عقلــى  ســلامت 
مســئول نگهدارى 

 رئيس پليس آگاهى اســتان 
ســمنان از پيدا شــدن شــش كودك 
مفقودشده گرمســارى خبر داد و گفت: 
تكدى گرى در تهــران انگيزه اصلى آن ها 

سرهنگ حســين حداد ظهر دوشنبه در 
گفت و گو با خبرنــگاران با يادآورى اينكه 

خط قرمز: خانواده زن مطلقه اى كه در خانه اش 
با ضربات چاقو به قتل رســيده بــود، پس از 5 
سال از اين جنايت و پيدا نشدن قاتل خواستار 
پرداخت ديه از بيت المال شــدند. ساعت 1:45 
بامداد ســى و يكم فروردين ماه سال 1391 بود 
كه مأموران كلانترى شــهرك غرب تهران در 
تماسى تلفنى از قتل زن ميانسالى در آپارتمان 
مسكونى اش حوالى بلوار دادمان باخبر شدند. با 
ورود به اتاق خواب اين خانه جســد خون آلود 
«طوبى» پيدا شد.بررسى هاى مقدماتى نشان 
داد اين زن با ضربات چاقو به قتل رســيده اما 
هيچ ردپايى از قاتل در صحنه وجود نداشــت. 
يكى از همسايه ها كه موضوع را به مأموران خبر 
داده به تيم تحقيق گفت: داخل آپارتمانم خواب 
بودم كه ناگهان صــداى فريادهاى دختر جوان 

همسايه را شنيدم. 
وقتى به راهــرو رفتم با پيكــر زخمى و خونين 
دختر همسايه روبه رو شدم كه با صدايى لرزان 
گفت مادرش در اتاق خواب به قتل رسيده است. 
بلافاصله با چند نفر وارد خانه زن همسايه شديم 
و با ديدن جســد پليس را خبر كرديم. دختر او 

نيز با كمك همســايه ها به بيمارستان منتقل 
شــد.با حضور بازپرس ويژه قتل دادسراى امور 
جنايى تهــران و كارآگاهــان اداره دهم پليس 
آگاهى در محل مشخص شد مقتول مدتى قبل از 
شوهرش جدا شده و آپارتمان را اجاره كرده و به 
تنهايى زندگى مى كند. دختر او نيز كه دانشجوى 
شهرستان است شب حادثه به خانه مادرش آمده 
بود.به اين ترتيب تحقيقات از دختر اين زن آغاز 
شد. او به مأموران گفت: مدتى قبل والدينم از هم 
جدا شدند. حالا پدرم همراه يكى از خواهرانم در 

كرج زندگى مى كند و خواهر ديگرم ازدواج كرده 
و همراه شوهرش در تهران سكونت دارند و من 
هم دانشجوى دانشگاهى در گيلان هستم. قرار 
بود مادرم اسباب كشــى كند و من براى كمك 
به او يك روز قبل از اين اتفاق به تهران رســيدم.
عصر مادرم براى خريد به بازار رفت و گفت امشب 
ميهمان دارد. اما آن شب ميهمانى نيامد تا اينكه 
به اتاق خواب رفتم و خوابيــدم، اما مادرم داخل 
اتاقش بيدار مانده بود. نيمه هاى شــب بود كه 
صداى فريادى به گوشم رسيد و از خواب پريدم 

و به داخل پذيرايى آمدم، اما صدا قطع شد و من 
دوباره به اتاقم رفتم و خوابيدم. ساعتى بعد مرد 
نقابدارى كه چاقوى بزرگى در دســت داشــت 
بالاى سرم آمد و تهديد كرد اگر حرفى بزنم مرا 
مى كشد. بعد هم دســت و پايم را بست و كليد 
گاوصندوق مادرم را از من خواســت. چون ابراز 
بى اطلاعى كردم مرا با چاقو زخمى كرد. او وقتى از 
جست و جو نااميد شد كارت عابربانك من و مادرم 
را گرفت و پول و لوازم گرانقيمت خانه و سوئيچ 
و مدارك خودروى مادرم را با خودش برد.پس از 
رفتن اين مرد، در حالى كه بشدت زخمى شده 
بودم به سختى طناب دست و پايم را باز كردم و 
به اتاق خواب مادرم رفتم كه جسدش را ديدم و 
از ترس فرياد كشيدم. پس از اين بازجويى پليس 
تحقيقات گسترده اى را براى شناسايى قاتل آغاز 
كرد، اما هيچ سرنخى به دست نيامد. در طول 5 
سال گذشته چند مظنون نيز در اين باره دستگير 
شدند اما نتيجه اى به دست نيامد. سرانجام پس 
از 5 سال مادر و ســه دختر مقتول با حضور در 
دادسراى جنايى خواستار پرداخت ديه از بيت 

المال شدند.

معماى 5ساله قتل زن مطلقه در اتاق خواب

11

كابوسى به نام تبانى! 

ورود نهادهاى نظارتى به سه هفته پايانى ليگ برتر

در گفت و گو با اعضاى شوراى  شهر مشهد 
مشخص شد

پشت پرده كمك شهردارى 
به مشكى پوشان

سرقت مأمورنماهاى پژو سوار 
درعمليات بازرسى

خط قرمز- ليلا طاهرى: سرهنگ كارآگاه داوود فرد 
از شناسايى و دســتگيرى اعضاى گروهى از سارقان به 
عنفى خبر داد كه تحت عنوان مأمــور بويژه مأمورين 
مبارزه با موادمخدر اقدام به سرقت اموال باارزش (پول و 
گوشى تلفن همراه) گروهى از اتباع بيگانه و شهروندان 
كرده بودند. معاون مبارزه با ســرقت هاى خاص پليس 
آگاهى تهران بزرگ در توضيح اين خبر عنوان داشت: 
در پى وقوع چندين فقره سرقت تحت عنوان مأمور در 

مناطق شمال، شرق و جنوب شرق تهران توسط سرنشينان يك دستگاه خودرو پژو 405 نقره اى، 
موضوع جهت شناسايى و دستگيرى اين گروه از سارقان به صورت ويژه در دستور كار اداره پنجم 
پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت. بررسى اظهارات تعدادى از شكات حكايت از آن داشت كه 
سارقان ضمن معرفى خود به عنوان مأمورين نيروى انتظامى و به اتهامات واهى از قبيل خريد 
و فروش موادمخدر و ورود غيرقانونى اتباع بيگانه به كشــور، در پوشش بازرسى اقدام به سرقت 
وجوهات نقد، گوشى هاى تلفن همراه و ديگر اموال باارزش همراه مالباختگان كرده و بلافاصله 
پس از سرقت با استفاده از خودرو پژو 405 از محل متوارى شدند.  سرهنگ داوود فرد با اشاره به 
دستگيرى هر دو عضو اين دو گروه از سارقان مأمور نما عنوان داشت: همزمان با انجام تحقيقات 
جهت شناسايى اين گروه از سارقان، سرقت مشابهى اينبار در محدوده كلانترى 101 تجريش 
اتفاق افتاد كه با حضور كارآگاهان اداره پنجم در محل ســرقت و بررسى تصاوير بدست آمده از 
دوربين هاى مداربسته   محل سرقت، خودرو پژو 405 نقره اى رنگ سارقان مورد شناسايى قرار 
گرفت. با شناسايى دقيق خودرو پژو 405 نقره اى رنگ مورد استفاده در سرقت ها، مالك آن به نام 
«محمدرضا.الف» (32 ساله) به عنوان يكى از مجرمين سابقه دار شناسايى و ضمن هماهنگى با 
مقام قضايى، در مخفيگاهش در محدوده خيابان كريم خان دستگير و جهت انجام تحقيقات به 
اداره پنجم پليس آگاهى منتقل شد. «محمدرضا.الف» ضمن اعتراف به دهها فقره سرقت به شيوه   
موصوف، همدست خود به نام «رامين. ك» (27 ساله) را نيز معرفى كرد كه او نيز دستگير و در 
بازرسى از مخفيگاهش چندين دستگاه گوشى تلفن همراه مسروقه كشف شد كه در ادامه تعدادى 
از صاحبين گوشى هاى تلفن همراه مسروقه به عنوان مالباخته شناسايى، به اداره پنجم پليس 
آگاهى دعوت و پس از مواجهه حضورى با متهمين، صراحتا هر دو نفر آن ها را مورد شناسايى قرار 
دادند. سرهنگ كارآگاه داوود فرد، معاون مبارزه با سرقت هاى خاص پليس آگاهى تهران بزرگ، 
با اعلام اين خبر گفت: با اعتراف صريح متهمين به دهها فقره سرقت تحت عنوان مأمور و ضمن 
هماهنگى با بازپرس شعبه چهارم دادسراى ناحيه يك تهران، متهمين با قرار قانونى و جهت انجام 

تحقيقات تكميلى در اختيار اداره پنجم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار دارند.

 سرهنگ كارآگاه داوود فرد 
از شناسايى و دســتگيرى اعضاى گروهى از سارقان به 
عنفى خبر داد كه تحت عنوان مأمــور بويژه مأمورين 
مبارزه با موادمخدر اقدام به سرقت اموال باارزش (پول و 
گوشى تلفن همراه) گروهى از اتباع بيگانه و شهروندان 
كرده بودند. معاون مبارزه با ســرقت هاى خاص پليس 
آگاهى تهران بزرگ در توضيح اين خبر عنوان داشت: 
در پى وقوع چندين فقره سرقت تحت عنوان مأمور در 

واژگونى اتوبوس شركت حفارى 17 كشته 
و مصدوم گرفت

خط قرمز: در يك سانحه  رانندگى در موقعيت جغرافيايى ميدان نفتى بى بى حكيمه در استان كهگيلويه 
و بوير احمد، 3 نفر از كاركنان دستگاه حفارى 22 فتح شركت ملى حفارى ايران كشته و 14 نفر نيز مجروح 
شدند. اين حادثه حدود ساعت 19 يكشنبه 19 فروردين در نتيجه خارج شدن مينى بوس حامل 17 نفر از 
كاركنان نوبت شب اين دستگاه حفارى از مسير اصلى  جاده رخ داد. مجروحان اين حادثه از سوى نيروهاى 

امدادى شركت ملى حفارى به مراكز درمانى منتقل شده اند. 
درهميــن حال فرماندار گچســاران گفت: شــمار 
جانباختگان حادثه واژگونى اتوبوس حامل نيروهاى 
شركت ملى حفارى در اين شهرســتان به سه نفر 
و تعداد مصدومان بــه 14 تن رســيد.عبدالرحيم 
رحيمى دوشــنبه افزود: عصر روز گذشته اتوبوس 
شركت ملى حفارى با 17 سرنشين در منطقه بى بى 
حكيمه واژگون شد كه تاكنون سه نفر از سرنشينان 
اين اتوبوس فوت كردند.وى تصريح كرد: سه نفر از 
مصدومان در بخش هاى آى سى يو و جراحى بسترى 

هستند و مابقى بصورت ســرپايى در بخش اتفاقات در حال درمان هستند.فرماندار گچساران گفت: اين 
اتوبوس ساعت 18 و 45 دقيقه روز يكشنبه هنگام جابه جايى نيروهاى شركت ملى حفارى نفت در محل 
كاكامبارك بى بى حكيمه در جنوب گچساران واژگون شد.رحيمى افزود: يكى از سرنشينان اتوبوس هنگام 
وقوع سانحه در دم جان باخت، نفر دوم هنگام اعزام به بيمارستان فوت كرد و نفر سوم در بيمارستان جان 
خود را از دست داد.وى تصريح كرد: هشــت نفر از مصدومان اين حادثه به بيمارستان هاى شهيد رجايى 
و بعثت نفت گچساران انتقال داده شدند.رحيمى تصريح كرد: همچنين هفت نفر مصدوم اين سانحه به 

بيمارستان شهرستان ديلم در استان بوشهر منتقل شدند.
رئيس مركز حوادث و فوريت هاى پزشكى كهگيلويه و بويراحمد نيز گفت: در اين حادثه تا پاسى از شب 
سيد احسان موسوى و محمد يعقوبى جان باختند.وى افزود: على عريضى، اميد بهمنى دهكردى، ابراهيم 
اريك، آرمان بختيارى، عباس ابراهيمى، سيروس عسكرى زاده، مهدى قربانى، بهنام خيرى اوروند، ميلاد 
كلانترى، تورج جليلى، پويا چراغى، سيدرضا طباطبايى، ســيد احمد آلبورشوكه، امين مرادى و حسن 

نوذرى مصدوم شدند.

جانباختگان حادثه واژگونى اتوبوس حامل نيروهاى 
شركت ملى حفارى در اين شهرســتان به سه نفر 
 تن رســيد.عبدالرحيم 
رحيمى دوشــنبه افزود: عصر روز گذشته اتوبوس 
 سرنشين در منطقه بى بى 
حكيمه واژگون شد كه تاكنون سه نفر از سرنشينان 
اين اتوبوس فوت كردند.وى تصريح كرد: سه نفر از 
مصدومان در بخش هاى آى سى يو و جراحى بسترى 



گرشاسبی:مهمترازتمدیدقرارداد،بحثبدهیهاست

تیغ محرومیت از لیگ و آسیا زیر گلوی پرسپولیس
ورزش  سرپرست باشگاه پرسپولیس با اشاره  فوتبال
به شرایط مثبت این تیم از پیگیری ماجرای تمدید قرارداد 
طی روزهای آینده خبر می دهد و مدعی اســت مشکلی 
بابت این قضیه وجــود ندارد. حمیدرضا گرشاســبی در 
خصوص تمدید قرارداد و آینده باشــگاه صحبت کرد که 

در ادامه می خوانید.
*درخصوصاینفصلوقهرمانیپایانیآنصحبت

کنید.
به لطف خدا  در شــهر مقدس مشــهد قهرمانی را مسجل 
کردیم و خوشحالیم دل هواداران شاد شــد. امیدواریم در 
لیگ قهرمانان آســیا نیز بچه ها همین روند را ادامه دهند 

و بدرخشند. 
*نگرانیتمدیدقــراردادبازیکنانبرایهواداران
وجودداردوهمهمنتظرندتاببینندبرنامهباشــگاه

برایتمدیدقراردادچهخواهدبود.
با توجه به حساسیتی که وجود دارد و بسته بودن پنجره نقل 
و انتقالات عجله ما بیشتر است. برای تمدید با تمام بازیکنان 
صحبت کردیم که بیایند باشگاه برای مذاکره. با چند نفر به 
توافق رســیدیم و چند نفر دیگر وکیل شان را فرستادند که 
بعد از پایان لیگ صحبت خواهیم کرد. ما نمی خواســتیم 
تمرکزشان را برهم بزنیم. اما همه آنها در برنامه تلویزیونی 
گفتند تمدید می کنند و پرســپولیس را دوست دارند. حالا 
یکی دو نفر گفتند بعد از بازی بــا پدیده خواهند آمد. همه 
پرسپولیس را دوست دارند و مشــکلی برای تمدید قرارداد 
ندارند. هوادار حق دارد نگران باشــد ولی این هجمه برای 
چیســت و کدام باشــگاه تا الان اقدام به تمدید کرده است 
و تمدید قرارداد را   شروع کرده اســت. هواداران حق دارند 
به خاطر بســته بودن پنجره نقل و انتقالاتی و البته ما هم 
وظیفه مان اســت که با بازیکنانی که آمادگی دارند مذاکره 
کنیم و ان شــاء الله بحث تمدید قرارداد شش نفر باقیمانده 

هم تمام شود.
*ولیبرخیباشــگاههاباپیشنهادهاینجومیبه
بازیکنانپرســپولیسدرحالمذاکرههســتند؟
باشگاهپرسپولیسچهبرنامهایبرایمقابلهبااین
پیشــنهاداتنجومیواینکهبرایتیمدردسرساز

نشودپیشبینیکردهاست؟
بچه هایی که با ما هســتند هیچ کدام دغدغه پول بیشتر را 

ندارند که پرســپولیس را رها کنند و به تیم دیگری بروند. 
باشــگاه های حرفه ای نبایــد در این شــرایط و بحرانی که 
پرسپولیس درگیر آن است به بازیکنان ما پیشنهاد می دادند 
تا تمرکزشان را بگیرند. ما هم می توانستیم این کارها را بکنیم 

ولی نکردیم و حرفه ای عمل کردیم. بچه ها هیچ مشــکلی 
ندارند و دغدغه پول هم ندارند، مــا به جرئت می توانیم ادعا 
کنیم که منظم ترین پرداختی ها را داشــتیم و تا این لحظه 

مشکلی با بچه ها نداشتیم و به امید خدا تمدید می کنند. 
*درموردبازشــدنپنجرهنقلوانتقالاتهمچنان

امیدواریوجوددارد؟
ابتدا باید این را بگویم که خطر محرومیت از یک پنجره دیگر 
را هم داشتیم که مربوط به پرونده گولچ بود که خودم شخصا 
 cas آنجا حاضر شدم و دفاع کردیم. ما ساعت ها در دادگاه
مذاکره کردیم که از ۶۰۰ هزار دلار به ۲۵۰ هزار دلار رسیدیم 
و توافق کردیــم، در غیر اینصورت بار دیگــر خطر تعلیق و 
محرومیت را داشتیم. آنجا خطر یک پنجره دیگر بود که رفع 
شد. وکیل باشگاه قول هایی داده است و پرونده تجدید نظر در 
حال بررسی است و امیدواریم رای قطعی که در اردیبهشت 

ابلاغ می شود که اگر مثبت بود که چه بهتر و اگر هم نبود ما 
با همین نفرات که قهرمان شدیم، ادامه می دهیم و کارهای 
بزرگی می توانیم انجام دهیم. اولین باشــگاهی بودیم که از 
مرحله گروهی به مرحله بعدی رســیدیم و با همین بچه ها 

می توانیم کارهای بزرگی انجام دهیم.
*ســالقبلتایکقدمیفتحآسیارفتیدولیدر
نهایتدرنیمهنهاییباتوجهبهمشکلاتیکهبهوجود
آمدناکامماندید.امسالچنینشرایطیوجودداردو

فکرمیکنیدموفقشوید؟
با محرومیت ها و بدهی هایی که کمر پرسپولیس را خم کرده 
اما نگذاشتیم آن را بشــکند، کار خیلی سخت است. با همه 
مبارزه می کنیم. از طرفی محرومیت ما از گرفتن بازیکنان 
مزید بر علت شد و ما کار سختی داریم. با این حال ان شاء الله 
بچه ها تلاش مضاعفی از خود نشان دهند تا کار ناتمام سال 

قبل را تمام کنیم.
*یکیازمســائلیکهالبتهباانتقادعلیکریمی
نیزهمراهبودهایناســتکهچراباشگاههاعلیرغم
مشکلاتمالیازحققانونیخوددرخصوصتبلیغات

محیطیوتخفیفعجیبیکهفدراسیونفوتبالدر
نظرگرفتهنســبتبهآنواکنشنشانندادند.چرا
پرسپولیسوشخصشمانســبتبهاینموضوع

واکنشنشانندادهاست؟
مشکلات فدراسیون هم کم نیســت، از گذشته هم بوده و 
متاسفانه باشــگاه  هم که با توجه به فدراسیون قراردادی با 
اسپانسر خود عقد کرده بود و بعد از این تخفیف، نتوانست 
به تعهدات خود عمل کند، متضرر شــده اســت. الان هم 
نفعی نمی بریم در زمینه تبلیغاتی که دور زمین اســت اما 
در گذشته بوده و الان شــرایطش فرق می کند. در گذشته 
فیفا اینچنین چاقو روی گلوی باشگاه ها نگذاشته بود اما الان 
فیفا بخشنامه ای ابلاغ کرده که باشگاه های بدهکار پروانه ی 
حرفه ای گری شان گرفته می شــود و ما مجبوریم بدهی ها 
را به هر شکلی که شــده بپردازیم. این بدهی ها جالب است 
بدانید اکثرا متعلق به ۱۵ سال پیش یا حتی ۱۷ سال پیش 
است و همه جمع شده است. این قانون در زمان شخص من 
آمد و گریبان ما را گرفت. بنابراین باشــگاه شاید از گذشته 
بدهی داشــته اما اکنون فیفا تیغ را بیخ گلوی ما گذاشته تا 
اگر پرداخت نکنیم قطعا جلوی ما را از ادامه حضور در لیگ و 
لیگ قهرمانان آسیا خواهد گرفت. بنابراین فشار زیاد است و 
ما هم تلاش خودمان را می کنیم و حدود ۷۰درصد بدهی ها 

را تسویه کردیم و البته همچنان باقی مانده است.
*درروزهاییکهازپنجــرهنقلوانتقالاتمحروم
هستیدبازگشتامیدعالیشاهمیتوانداتفاقخوبی
برایتیمباشد.بااینحالاینبازیکنهماینروزها
دچارمشکلاتیشدهاســت.بهعنوانباشگاهدر
خصوصاینسرمایهخودتانووضعیتآیندهاشچه

تدابیریدرپیشگرفتید؟
امید عالیشاه بازیکن ماست. ۱۹ بهمن خدمتش تمام شده و 
منتظریم همین روزها برگردد. ۱۹ بهمن خدمتش به پایان 
رسیده اما متاسفانه تا الان طول داده اند و برگه خروجی اش 
را ندادند و ترخیص نکردند تا به باشــگاه برگردد. وقتی این 
بازیکنان موعد سربازی شان می رسد به احترام نظام مقدس 
ســربازی آنها را دو دســتی تحویل می دهیم اما برای پس 
گرفتن باید خیلی سختی بگذرانیم. تلاش کنیم و دوندگی 
خودمان را متوجه ایــن بازیکنان کنیم تــا بتوانیم آنها را 

برگردانیم و این جوانمردانه نیست.

کیروشدرحالبررسیدعوتاز
ارزانیبهتیمملی

ورزش:  ارزانی ۱۹ ســاله توانســته با بازی های خوبی که در لیگ 
استرالیا انجام داده اســت نامی برای خود دست و پا کند. او می تواند 
یا برای فوتبال ایران و یا برای استرالیا به میدان برود. با این حال این 
بازیکن چندی پیش  اعلام کرد که در حال  بررسی شرایط برای بازی در 
استرالیا است. سرمربی پرتغالی تیم   ملی فوتبال ایران در صحبت هایی 
در باره احتمال حضور دانیل ارزانی در تیم   ملی فوتبال ایران، گفت : 
ما با تمام جزییات در حال  بررسی شرایط این بازیکن هستیم و تمام 
بازی های او را با جزییات بررسی می کنیم. خوشبختانه تحلیل خوبی 
در مورد او داشتیم و تمام بازی هایی که ارزانی برای تیمش انجام داده 
است را مورد بررسی قرار داده ایم. با توجه به بررسی های صورت گرفته 

درباره این بازیکن تصمیم خواهیم گرفت.

تماشایدیدارتیمملینوجوانانو
جوانانخراسانرضویرایگانشد

ورزش:  دیدار تیم هــای ملی نوجوانان ایران و جوانان اســتان  که 
امروز از ساعت ۱۹:3۰ در ورزشگاه امام رضا )ع(  برگزار می شود برای 
تماشای علاقمندان رایگان اعلام شد. به گزارش پایگاه خبری روابط 
عمومی تربیت بدنی آستان قدس رضوی تیم ملی فوتبال نوجوانان 
ایران که برای برگزاری اردو  یک هفته در مشهد حضور دارد در دومین 
مسابقه خود به مصادف تیم جوانان استان خراسان رضوی در ورزشگاه 
امام رضا )ع( خواهد رفت. تماشای این دیدار برای عموم علاقمندان 
رایگان اعلام شده اســت و روابط عمومی این موسسه از عموم مردم 

جهت تماشای این دیدار دعوت به عمل می آورد.

تیامدراستقلالمیماند
ورزش: علاوه بر بحث هایی که در رابطه با تمدید قرارداد وینفرد شفر با 
استقلال مطرح شده، ماندن مامه تیام هم یکی از دغدغه های باشگاه و 
هواداران استقلال است. در یکی دو روز اخیر، این موضوع مطرح شده که 
تیام به دلیل درخواست بالای مالی و یا پیشنهاد بهتر از تیم های خارجی 
از استقلال می رود، اما نصرالله عبداللهی سرپرست تیم استقلال با رد این 
موضوع گفت: این صحبت هایی که می شود، درست نیست. تا دو، سه 
روز دیگر برای تیام خانه ای تهیه می شود. قرار است به زودی تیام پدر و 
مادرش را به ایران بیاورد.وی در مورد سال دوم قرارداد تیام گفت: قرارداد 

تیام یک سال و نیمه است و برای فصل بعد هم در استقلال می ماند.

مهاجمپیکانفصلراازدستداد
ورزش:  مرتضی آقاخان که در چند ماه اخیر به خاطر مصدومیت های 
متعدد بازی های زیادی را در تیم پیکان از دست داد تا پایان فصل نمی تواند 
برای این تیم به میدان رود. اعضای کادر پزشکی پیکان، جلالی را در جریان 
این موضوع قرار داده اند و او مجبور اســت تا پایان فصل قید این بازیکن 

تیمش را بزند. آقاخان در پایان این فصل بازیکن آزاد خواهد شد.

اسکوچیچ:شانسصعودبهلیگبرتر
راداریم

ورزش: سرمربی تیم خونه به خونه می گوید که هر بازی برای تیمش 
حکم یک فینال را دارد.دراگان اسکوچیچ در باره شرایط کنونی تیم 
خونه به خونه و شانس صعود تیمش به لیگ برتر اظهار کرد: ما شانس 
صعود به لیگ برتر را داریم ولی به این چهار هفته پایانی فکر نمی کنیم 
و فقط به فکر بازی با ملوان هستیم. ما بازی به بازی جلو می رویم. هر 
بازی برای ما یک مسابقه نهایی است. او درباره این که در تیم ملوان 
سابقه سرمربیگری دارد می گوید: این بازی یک بازی احساسی برای 
من است چرا که یک سال در انزلی زندگی کردم. ملوان هواداران فوق 

العاده خوبی دارد و شایسته این است که در لیگ برتر باشد.

اسماعیلیبهگسترشمیرسد
ورزش:  هافبک استقلال دیروز بدون مشکل در کنار سایر بازیکنان 
به تمرین کردن پرداخت. فرشید اسماعیلی در تمرین روز یکشنبه 
استقلال به دلیل مصدومیت جزیی کشاله پا در دقایق پایانی تمرین 
شــرکت نکرد و در کلینیک باشــگاه فیزیوتراپی کــرد. با این حال 
اسماعیلی دیروز بدون مشکل در کنار سایر بازیکنان استقلال تمرین 
کرد و تمام آیتم های تمرین را پشت ســر گذاشت تا مشخص شود 
مصدومیت او جدی نبوده است. با این شرایط هافبک استقلال مشکلی 
برای بازی با گسترش فولاد ندارد و می تواند در این بازی از ابتدا در 

ترکیب آبی ها به میدان برود.

ضدحمله

واکنشسرپرستاستقلالبهاتفاقاترختکن
دیداربامشکیپوشان

تسنیم:نصرالله عبداللهی درباره ناراحتی روزبه چشمی به دلیل صحبت های تند وینفرد 
شفر در بین دو نیمه دیدار استقلال و مشکی پوشان مشهد اظهار داشت: بحث  این حرف ها 
نیست. چند روز پیش هم این مســئله را مطرح کرده بودند که شفر در رختکن داد و بیداد 
کرده است. قطعا شفر با بازیکنان صحبت می کند که تیم بهتر بازی کند. شفر که نمی تواند 
بگوید قربان تان بروم، بد بازی کردید و نیمه دوم خوب بازی کنید!وی افزود: اگر شفر تند 
صحبت کرده، برای این بوده که تیم خوب بازی کند که نتیجه نیمه دوم را دیدیم، اما اینکه 
بد صحبت کند، مطرح نبوده است.سرپرست تیم فوتبال استقلال در خصوص گرانی دلار و 
دردسر باشگاه برای تمدید قرارداد شفر گفت: نگران بالا رفتن دلار هستیم، اما قطعا باشگاه 
کارهای تمدید قرارداد را انجام می دهد. شفر دستیاران فعلی اش را می خواهد و قرار نیست 

دستیار دیگری اضافه شود.

کریمباقری:
برخیبازیکنانطلبکارند

ورزش: کریــم باقــری، مربی پرســپولیس در مــورد دلخــوری بازیکنان 
سرخپوشان که این روزها مطرح می شود گفت: من  دقیقا نمی دانم دلخوری 
بازیکنان از چیست و آن ها به خاطر چه چیزی ناراحت هستند اما اگر مسئله 
مالی اســت باید بگویم باشــگاه تا به حال تمام تلاشــش را انجام داده تا به 

تعهدات مالی اش عمل کند.
 در این بین برخی از بازیکنان دریافتی های خوبی داشــتند اما برخی شــاید 
از گذشــته طلب هایی داشته باشــند و الان به خاطر آن ها ناراحت باشند. به  
هر حال این گونه مسائل و مشــکلات مالی هم قابل حل است و جای نگرانی 

نیست.  ۱۰
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ورزشـــی

حمیدرضاخداشناس:لیگ دسته اول فوتبال 
کشــورمان در حالی به هفته هــای پایانی خود 
نزدیک می شــود که اوج هیجان و اضطراب را در 
بازی های هفته سی و یکم چه در بالای جدول و 

چه در پایین آن شاهد خواهیم بود.
اما عصر امــروز و در مهم ترین بــازی این هفته 
ملوان بندر انزلی میزبان خونه به خونه بابل است؛ 
دیداری که از آن به عنوان دربی شمال کشور نیز 
یاد می شود. دراگان اسکوچیچ سرمربی خونه به 
خونه که مربیگری در فوتبال ایران را از شهر انزلی 
شروع کرد حالا آمده تا در مقابل تیم سابقش سه 
امتیاز حســاس را از گیلان به مازنــدران ببرد و 
تنها سه هفته مانده به پایان فصل امیدواری اش 
برای صعود بیشتر شــود و این در حالی است که 
چشم امید دیگر مدعیان صعود یعنی نفت مسجد 
ســلیمان ، فجر سپاسی و نســاجی مازندران به 
قوهای سپید انزلی است. فصل گذشته نادر دست 
نشان با تیم خونه به خونه از ملوان در انزلی امتیاز 
گرفت و با همان مساوی مانع صعود ملوان شد و 
اکنون اسکوچیچ مقابل ملوان و دست نشان قرار 

گرفته است!
از دربی شــمال کشــور که بگذریم می رسیم به 
تقابل صدرنشین با اکسین البرز که در کرج اتفاق 
خواهد افتاد. شاگردان محمود فکری که هفته ها 
صدرنشین لیگ بوده اند به حساسیت دیدارهای 

هفته های پایانی واقف هستند و با توجه به فاصله 3 
امتیازی با تیم دوم و ۵ امتیازی با تیم سوم جدول 
بدون شــک در این بازی خارج از خانه به دنبال 
پیروزی و تثبیت جایگاهشــان خواهند بود؛ زیرا 
کوچک ترین لغزش در این هفته ها ممکن است 
به قیمت عدم صعود به لیگ برتر تمام شود. دیگر 
بازی مهم امروز بدون شک تقابل نساجی مازندران 
تیم چهارم جدول و ماشــین ســازی تبریزتیم 
پانزدهم جدول اســت. جایی که یــک تیم برای 
صعود و دیگری برای فرار از ســقوط می جنگند. 
شــاگردان جواد نکونام قطعا جدال سختی را در 
مقابل این تیم تبریزی خواهند داشت ؛ بازی ای 
که تا حدود زیادی مــی تواند برای دو تیم تعیین 

کننده باشد.
برنامهمسابقاتهفتهسیویکملیگیک

سهشنبه21فروردین1397
نفت  م.سلیمان  اکسین البرز- 

ملوان - خونه به خونه 
نساجی مازندران- ماشین سازی تبریز 

مس رفسنجان  - صبای قم 
شهرداری تبریز - فجر سپاسی 

راه آهن  - گل گهرسیرجان 
برق جدید شیراز - ایران جوان بوشهر 

بادران تهران  مس کرمان - 
شهرداری ماهشهر - آلومینیوم اراک

سیناحسینی: با قطعی شــدن قهرمانی تیم فوتبال پرسپولیس در رقابت های 
لیگ هفدهم این پرسش برای اهالی فوتبال به وجود آمد که آیا در سه هفته پایانی 
رقابت های لیگ برتر برانکو با همان ترکیب ثابت خود به میدان خواهد آمد یا اینکه 
همانند هفته پایانی فصل شانزدهم این تیم با ترکیب بازیکنان نیمکت نشین و بعضا 

غیر کلیدی خود به میدان خواهد رفت!
البته برانکو در پاســخ به این نگرانی و بیم و امید در کنفرانس خبری بعد از بازی 
با پدیده اعلام کرد ما در بــازی های آینده خود در لیگ برتــر فقط برد؛برد و برد 

می خواهیم ! غیر از این از ما انتظار نداشته باشید!
اما با وجود این اظهارنظر صریح برانکو ایوانکوویچ بازهم دغدغه هایی بابت بازی های 
پرســپولیس با حریفانش به ویژه دیدار پایانی این تیم برابر سپیدرود مطرح شد! 
شائبه قرار گرفتن تیم دوم پرسپولیس برابر سپیدرود رشت در هفته پایانی لیگ 
هفدهم همانند دیدار این تیم برابر مشکی پوشان در لیگ هفدهم نگرانی شدیدی 
برای تیم های قعرنشــین جدول به وجود آورد به ویــژه زمانی که موضوع رفاقت 

صمیمی برانکو و علی کریمی مطرح شد!
البته تمام این نگرانی ها معطوف به بازی های پرســپولیس نبود، حساسیت در 
هفته های پایانی برای تیم هایی که مقابل قعرنشینان و تیم های حاضر در کورس 
به حدی بالا رفت که کمیته اخلاق و کمیته انضباطی با دستور تاج تشکیل جلسه 
دادند تا مانع از هرگونه بد اخلاقی غیر فوتبالی شــوند اما شایعات سرسام آور در 
ارتباط با برخی تماس ها از ســوی واسطه های پشــت پرده با مربیان و بازیکنان 
تیم های حاضر در منطقه سقوط و تیم هایی که حضورشان در لیگ آتی قطعی بود 
بیداد می کرد به همین دلیل پرونده امتیاز فروشی و تبانی یک بار دیگر به صورت 
جدی به جریان افتاد تا موضوع فوتبال پاک یک بار دیگر به ســوژه اصلی محافل 

خبری تبدیل شود.

حالا از راهروهای فدراسیون فوتبال خبر می رسد که کمیته اخلاق با هماهنگی 
حراست فدراسیون و نماینده ویژه حراست وزارت ورزش با تشکیل کمیته ای سه 
نفره قصد دارند به بررســی اتفاقات پیدا و پنهان سه هفته پایانی رسیدگی کنند 
تا چنانچه اتفاقاتی غیر فوتبالی رقم خورد با جدیــت به تخلفات رخ داده واکنش 

نشان دهند.
نکته جالب توجه در این میان اظهارنظرهای معنــادار مربیان و مدیران تیم های 
قعرنشــین اســت، پس از آنکه خبر نظارت ویژه فدراســیون فوتبال به موضوع 
سلامت بازی های پایانی لیگ برتر مطرح شد، مالک نخستین تیم سقوط کننده 
به رقابت های لیگ دســته اول با خط و نشــان کشــیدن برای همشهری خود و 
سایر تیم هایی که در این ســه هفته با آنها بازی دارند اعلام کرد به هیچ کسی باج  
نمی دهیم، از سویی دیگر سرمربی تیم بحران زده نفت تهران مدعی شد برخی افراد 
با بازیکنان او در تماس هستند اما فدراسیون فوتبال حواسش به این اتفاقات نیست.

عبدالله ویسی هم که خطر سقوط به لیگ دسته اول را به شدت احساس می کند، 
از فدراسیون فوتبال خواست نظارت بیشتری روی عملکرد داوران داشته باشد تا 
اتفاقات غیر منتظره رخ ندهد اما بر خلاف ویســی، افاضلی و عباسی سکوت رضا 
مهاجری و علی کریمی نشان می داد که آنها قصد ندارند وارد این جنگ روانی شوند 
چون این دو مربی نســبت به بازیکنان خود کاملا مطمئن بودند به همین دلیل 
ترجیح دادند وارد این بازی دو سر باخت نشوند اما هر چقدر کریمی و مهاجری از 
ورود به این داستان بحث برانگیز طفره رفتند تا تمرکز اصلی خود را روی موفقیت 
خود بگذارند اما همکاران آنها که شرایط نا مساعدی در جدول رده بندی دارند و 
خطر سقوط آنها را بیشتر از پدیده و سپیدرود تهدید می کند این ماجرا را جدی 
گرفته اند شاید بتوانند با این مسئله حریف خود را اسیر جنگ روانی قبل از بازی 

کنند.

هفتهسیویکملیگدستهاول

نگاه مدعیان به دربی شمال
کابوسیبهنامتبانی!

ورود نهادهای نظارتی به ۳ هفته پایانی لیگ برتر



مهلت يك هفته اى مجمع براى بازگرداندن  رئيس فدراسيون كشتى

رويارويى با صهيونيست ها خط قرمز «خادم»

 كشــتى  ورزش   ديروز ســرانجام پس از حرف و 
حديث هاى زيــاد  دومين مجمع فوق العاده فدراســيون 
كشتى در آكادمى ملى المپيك برگزار شد كه در اين مجمع 
بار ديگر با استعفاى رسول خادم مخالفت شد . اعضاى مجمع 
در نامه اى به ســلطانى فر ، وزير ورزش اعلام كردند كه به 
رسول خادم تكليف كرده اند به فدراسيون كشتى برگردد.

همچنين سرپرست نيز براى فدراسيون تعيين نشد.  
در بخشــى از اين نامه آمده اســت« ضمنا با عنايت به 
اساسنامه فدراسيون كشتى، آقاى حميد بنى تميم نايب 
رئيس فدراسيون كشــتى همچنان مى تواند اداره امور 
فدراسيون را بر عهده داشته باشد و خوشبختانه تا امروز 
نيز كارها به شكل مناسبى پيش رفته و ما اعضاى مجمع 
تضمين مى دهيم كه برنامه هاى كشتى كشور در آستانه 
بازى هاى آسيايى جاكارتا با مشكلى مواجه نخواهد شد. 
قطعا با شناختى كه از آقاى خادم داريم ايشان همچنان 

در كنار كشتى خواهند بود.»
نايب رئيس فدراسيون كشتى درباره مباحث مطرح شده 
در مجمع فوق العاده فدراسيون كشتى و تعيين تكليف 

رياست اين فدراسيون اظهار كرد: در صورت نبود رييس 
تا سه ماه نايب رييس مى تواند امور فدراسيون را در دست 
بگيرد. اميدوارم كار به آنجا نكشد و خادم در كمتر از يك 
هفته آينده بــه كار بازگردد. بنى تميم در پاســخ به اين 
سوال كه آيا خادم طى يك ماه گذشته در محل كار خود 
در فدراسيون كشتى حاضر شده يا خير گفت: خادم در 
فدراسيون حضور پيدا نكرد اما تمامى كارها طبق برنامه 

انجام شد.
وى با تاكيد بر اينكه اعضاى مجمع با توجه به كسوت و 
تجربه اى كه دارند با اســتعفاى خادم مخالفت كرده اند 
گفت: اگر اعضاى مجمع اميدى نداشــتند، قطعا چنين 
تصميمــى نمى گرفتند. خادم نيــز دغدغه هاى اعضاى 
مجمع را به خوبى مى داند و ان شــاءاالله به فدراســيون 

بازخواهد گشت.
*چند سوال كليدى

سوال اساسى اين است كه با اين شرايط آيا رسول خادم 
در روزهاى آتى به فدراسيون كشــتى بازمى گردد؟ آيا 
افرادى كه طى ماه هاى قبل موفق نشــده اند رسول را 

متقاعد به بازگشــت كنند مى توانند در اين يك هفته 
تضمين هــاى لازم را به وى دهند؟ اما خــادم به دنبال 
چه تضمينى هايى اســت؟  تضمين هــاى او اصلا قابل 

اجرا هستند؟
ديروز  بنى تميم گفــت: «وزارت ورزش تعهدات مالى 
خود را انجام داده و تنها مقدارى از تعهدات كميته ملى 
المپيك باقى مانده است» آيا خادم فقط بخاطر مسائل 

مالى استعفا داده بود؟
*ماموريت داورزنى

عضو شــوراى فنى فدراسيون كشــتى گفت: داورزنى، 
معاون وزير ورزش گفت كه با رسول خادم تماس مى گيرد 
و سعى مى كند كه او را متقاعد به بازگشت كند. ابراهيم 
اظهار داشت: در مجمع بحث هايى درباره موضوع رژيم 
صهيونيستى هم شد. همه اعضا گفتند كه نظر خادم اين 
نيست كه برويم با نمايندگان رژيم صهيونيستى روبه رو 
شويم. او مى گويد كه بنشــينيم و فكر كنيم كه اگر در 
رقابت هاى آينده با قرعه رژيم صهيونيستى مواجه شديم، 

چه كارى بايد انجام بدهيم.

در نبود قدرت هاى اصلى
قهرمانى آمريكا در جام جهانى كشتى آزاد

ورزش: آمريكا با شكست آذربايجان قهرمان رقابت هاى جام جهانى 
كشتى آزاد در ســال 2018 ميلادى شــد.  رقابت هاى جام جهانى 
كشتى آزاد در ســال 2018 ميلادى با حضور كشــورهاى آمريكا، 
آذربايجان، هند، مغولســتان، گرجســتان، ژاپن، قزاقستان و كوبا 
روزهاى 18 و 19 فروردين ماه در شهر آيووا كشور آمريكا برگزار شد. 
در ديدار فينال اين رقابت ها آمريكا با نتيجه 6 بر 4 مقابل آذربايجان 
به پيروزى رسيد و عنوان قهرمانى اين مسابقات را در غياب تيم هاى 

ايران و روسيه از آن خود كرد.

مسابقات شنا انتخابى المپيك
دو طلا براى شناگران جوان ايران 

ورزش:  ياورى و سهران در دومين روز مسابقات انتخابى المپيك جوانان 
تايلند، علاوه بر كسب ورودى B المپيك جوانان، به ترتيب نشان طلاى 
100 متر پروانه و 50 متر آزاد را بر گردن آويختند. مرحله مقدماتى روز 
دوم مســابقات انتخابى المپيك جوانان تايلند پيگيرى شد. نمايندگان 
ايران در سه ماده 100 پروانه، 50 آزاد در رده سنى جوانان و 50 پشت در 
رده سنى بزرگسالان به آب زدند و چهار شناگر ايران جواز حضور در فينال 
ماده هاى خود را به دســت آوردند. در مرحله فينال ابتدا عليرضا ياورى 
در ماده 100 متر پروانه به آب زد و در فينال با زمان 57:28 بر ســكوى 
نخست ايستاد و طلاى ماده 100 متر پروانه را بر گردن آويخت. در ادامه 
سهران كه راهى فينال ماده 50 متر آزاد شده بود، با حريفان خود به رقابت 
پرداخت. متين سهران كه موفق به كسب ورودى B رقابت هاى المپيك 
جوانان شده بود در فينال با ثبت زمان 24:07 سومين مدال طلاى ايران 

در اين مسابقات را به ارمغان آورد.  

نقره گرندپرى آنتاليا براى محجوب
ورزش: جواد محجوب به نشان نقره وزن به اضافه 100كيلوگرم رقابت هاى 
جودو گرندپرى آنتاليا دست يافت.  آخرين روز از سومين مرحله رقابت هاى 
جودو  گرندپرى در سال 2018 در شرايطى در شهر آنتاليا كشور تركيه 
به پايان رســيد كه جواد محجوب نماينده وزن به اضافه 100كيلوگرم 

كشورمان موفق به كسب نشان نقره اين رقابت ها شد.

خبر

انگليس - ليگ برتر
 آرسنال 3 - 2 ساوتهمپتون

 چلسى 1  - 1 وستهام
اسپانيا - لاليگا

 لوانته 2 - 1 لاس پالماس
رئال مادريد 1 - 1 اتلتيكومادريد

 رئال سوسيداد 5 - 0 خيرونا
 والنسيا 1 - 0 اسپانيول

ايتاليا - سرى آ
 تورينو 1 - 0 اينتر

 كروتونه 1  - 0 بولونيا
 هلاس ورونا 1 - 0 كاليارى

 ناپولى 2 - 1 كيه وو
 اودينزه 1 - 2 لاتزيو

 آث ميلان 1 - 1 ساسولو
آلمان - بوندسليگا

 دورتموند 3 - 0 اشتوتگارت
 فرانكفورت 1 - 1 هافن هايم

ميز نتايج
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اتفاق عجيب براى 
دختران بسكتباليست در فرودگاه

ورزش سه: تيم بسكتبال دختران نفت آبادان براى سفر به اردن با 
مشكلات عجيبى مواجه شد. تيم بسكتبال دختران نفت آبادان نماينده 

ايران در رقابت هاى باشگاه هاى غرب آسيا در شرايطى كه قرار بود ساعت 15   از 
فرودگاه امام خمينى(ره) رهسپار اردن ميزبان بازى ها شود، توسط مسئولان اين 

باشگاه از سفر منع شد!  اين در حالى است كه تمامى كارهاى مربوط به خروج از كشور 
اين تيم انجام شده بود و حتى دختران بسكتبال باشگاه نفت كارت پرواز هم در دست 
داشتند و از ورود آنها در زمان وارد شدن به گيت پرواز ممانعت شد. رييس فدراسيون 
بسكتبال از تبعات انصراف تيم نفت آبادان از رقابت هاى غرب آسيا خبر مى دهد: 
مسئوليت اين كار با مسئولان نفت آبادان است. اگر آنها در اين مسابقات شركت 

نكنند، بين 50 تا 75 هزار دلار بايد جريمه بدهند. مديران يك باشگاه بايد 
قبل از اين ها تصميم نهايى خود را درباره اعزام مى گرفتند؛ نه اينكه در 

فاصله 2 روز مانده به مسابقات تصميم جديدى بگيرند. با وجود 
اين اتفاق تلاش ها ادامه داشت و بالاخره مجوز صادر 

شده و تيم بسكتبال نفت آبادان امروز به 
اردن مى رود.

ظهور چهره هاى جديد 
در مسابقات انتخابى ووشو  

مهر: رئيس فدراسيون ووشــو گفت: رقابت هاى انتخابى تيم ملى در 
سطح فنى بالايى برگزار شد و شكســت قهرمانان صاحب نام غيرقابل پيش 

بينى بود.
مهدى على نژاد گفت: فدراسيون ووشو مكانيزم تعريف شده اى براى انتخاب تيم 
هاى ملى دارد و طبيعى است كه در رقابت هاى انتخابى منتظر نتايج غيرقابل پيش 
بينى هم باشيم. در همين رقابت ها چهره هاى صاحب نامى چون صبرى، محمدى، 
شيرزاد و فاضلى كه همه از عنوان داران جهانى و آسيايى بودند با شكست در مقابل 

رقباى خود از رسيدن به اردو بازماندند. 
وى گفت: اين نفرات روى كاغذ پيروز بودند، ولى جوانان با آتيه مبارزات 

خوبى به نمايش گذاشتند و بازنده ها شانس حضور در اردوهاى تيم 
ملى را از دست داده و به اردوى تيم ملى دعوت نخواهند شد. 

واقعا اين حجم از اتفاقات براى مسابقات انتخابى 
غيرقابل پيش بينى بود. 

 
سرمربى تيم ملى: 

تنيس بازان ايران بيشتر 
شوآف دارند

ايسنا: سرمربى تيم ملى تنيس ايران گفت: بازيكن بايد خودش را 
وقف تنيس كند در غير اين صورت در تنيس حرفه اى دنيا جايى نخواهد 
داشت حتى اگر پول داشته باشد. سعيد احمدوند گفت: نمى توانيم به زور 
كسى را تنيسور كنيم و خود بازيكن بايد بخواهد و به خودش سختى بدهد. 
اين تفاوت تنيسورهاى ايران با تمام كشورهاى  در حال پيشرفت  است. 
بازيكنان كشورهاى ديگر با هزينه خود در مسابقه ها شركت مى كنند اما 

بازيكنان ايران منتظر كسى ديگر هستند. شما يك بازيكن را به من 
معرفى كنيد خودش با هزينه اسپانسر كار كرده باشد و منتظر 

فدراسيون نمانده باشد؟ اگر كسى بخواهد جلو برود، 
ما هم كمكش مى كنيم اما اين خواستن در 

بازيكنان ايران نيست.
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اميرمحمد سلطان پور : دور برگشت مرحله يك چهارم نهايى 
ليگ قهرمانان اروپا امشب با انجام دو ديدار آغاز خواهد شد و دو 
تيم بارسلونا و ليورپول در حالى مقابل حريفان خود يعنى آاس 
رم و منچسترسيتى قرار مى گيرند كه از بازى هاى رفت خود 

نتايج تقريبا مطمئنى را به ديدار برگشت آورده اند.
رم در حالى در ورزشگاه المپيكو ميزبان بارسلونا است كه در 
بازى رفت با وجود ارائه يك بازى جسورانه شكست سختى را 
متحمل شد. هفته پيش بارسلونا در نيوكمپ در بهترين شب 
خود حضور نداشت و عملكردى پايين تر از آن چه كه در اين 
فصل از آن ها ديده بوديم را به نمايش گذاشت، اما با وجود اين 
در نهايت با پيروزى 4-1 زمين را ترك كرد. دو گل به خودى 
و از هم پاشــيدگى بدموقع رمى ها در دقايق حساس، دليل 
اصلى اين شكست سنگين بود و حالا در بازى برگشت با اينكه 
شاگردان اوزه بيو دى فرانچسكو يك گل با ارزش خارج از خانه 
را در جيب دارند اما شكست دادن 3-0 بارسلونا كه براى صعود 
نماينده ايتاليا لازم است را بســيار دور از دسترس مى بينند. 

اتفاقى كه بيشتر شبيه به يك معجزه مى ماند.
غايبين حتمى بارسا در اين مســابقه لوكاس دينيه و فيليپ 
كوتينيو خواهند بود و حضور سرجيو بوسكتس نيز در هاله اى 
از ابهام قرار دارد. براى رم نيز چنگيز اوندر و ريك كارزدورپ 
قطعا به بازى مقابل كاتالان ها نخواهند رســيد و امكان دارد 

اين اتفاق براى دو بازيكن كليدى تر اين تيم يعنى ناينگولان 
و پلگرينى نيز رخ دهد. اما در ديگر بازى امشــب در ورزشگاه 
اتحاد، منچسترســيتى براى جبران شكست سخت دور رفت 
مقابل ليورپول به ميدان خواهد آمــد. آن ها بايد باخت 0-3 
دور رفت را مقابل شاگردان كلوپ جبران كنند. اگر روز خوب 
منچسترســيتى باشــد اين تيم مى تواند هر نتيجه اى را كه 

بخواهد رقم بزند مخصوصا اينكه حريفش ليورپول نيز با بازى 
هجومى خود اين فضا را به مهره هاى فوق العاده سيتى در خط 
حمله مى دهد؛ اما كلوپ نيز كه بــه فيرمينو و صلاح در بازى 
ليگ مقابل اورتون استراحت داده با ستاره هايى كه در اختيار 
دارد مسلما دست روى دســت نخواهد گذاشت و با هر مشت 

سيتى مى تواند جواب آن ها را با مشتى محكمتر بدهد.

امشب دور برگشت يك  چهارم نهايى ليگ قهرمانان
اختلاف با سه گل كافى است؟

سهشنبه 21 فروردين ليگ قهرمانان اروپا
 منچسترسيتى - ليورپول

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

سهشنبه 21 فروردين ليگ قهرمانان اروپا
 آاس رم - بارسلونا

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 22 فروردين هفته 28 جام خليج فارس
 گسترش فولاد - استقلال

 ساعت: 17:00 زنده از شبكه سه

چهارشنبه 22 فروردين هفته 28 جام خليج فارس
 پرسپوليس - پارس جنوبى جم
 ساعت: 19:00 زنده از شبكه سه

 
چهارشنبه 22 فروردين ليگ قهرمانان اروپا

 رئال مادريد - يوونتوس
 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

چهارشنبه 22 فروردين ليگ قهرمانان اروپا
 بايرن مونيخ - سويا

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما

 تصميم نهايى فدراسيون واليبال

«خاتم اردكان» به جاى 
بانك سرمايه آسيايى شد

ورزش سه: رييس فدراسيون واليبال اعلام كرد در صورت عدم 
حضور بانك ســرمايه با اين نام در جام باشگاه هاى آسيا، تيم 

نايب قهرمان يعنى خاتم اردكان به مسابقات اعزام خواهد شد.
 در حالى كه تيم بانك سرمايه به عنوان قهرمان ليگ برتر واليبال 
ايران بايد در مردادماه در رقابت هاى جام باشــگاههاى آسيا 
شركت مى كرد و حتى قرعه كشى اين رقابت ها نيز برگزار شده 

بود؛ به يك باره اعلام انحلال كرد.
احمد ضيايى   گفت: مسئولان تيم قهرمان ليگ برتر ايران در 
حال حاضر به صورت كتبى كناره گيرى خود از اين رقابت ها  را 
اعلام نكرده اند؛ اما در جلسه هيئت مديره اين تيم كه شخصا 
در آن حضور داشتم مسئله كناره گيرى مطرح شد. با اين حال 
فدراسيون واليبال كناره گيرى بانك سرمايه از ليگ برتر را منوط 
به نامه كتبى مى داند. در صورتيكه تيم قهرمان موفق به حضور 
در جام باشگاه هاى آسيا نشود، تيم نايب قهرمان خاتم اردكان 
به اين مســابقات اعزام خواهد شد. تيم قهرمان تنها در صورت 
حضور با نام بانك سرمايه در مسابقات به رقابت ها اعزام مى شود 
و حضور تيمى با نامى ديگر به جز بانك سرمايه به عنوان قهرمان 

ايران امكان پذير نخواهد بود.

در گفت و گو با اعضاى شوراى شهر مشهد 
مشخص شد

پشت پرده كمك شهردارى 
به مشكى پوشان

هاشم رسائى فر: مشكى پوشان بعد از 3 فصل حضور در ليگ برتر 
كه آخر هر فصل نيز با ســلام و صلوات در ليگ باقى مى ماند فصل 
جارى را با ناكامى به پايان رســاند و در فاصله 3 هفته مانده به آخر 
راهى ليگ دسته اول شد. كار به نتايج فنى و جرياناتى كه از اين حيث 
بر مشكى پوشان در اين فصل گذشت نداريم اما آنچه كه خيلى ها به 
آن اذعان دارند بر خلاف دو فصل گذشته كه مشكى پوشان يا همان 
سياه جامگان حامى مالى چندانى نداشت در اين فصل آنقدر شرايط 
مناسب بود كه مديران اين باشگاه را ترغيب كرد كه حتى از تيم هاى 
رشــته هاى مختلف بانوان نيز حمايت كنند و با نام اين باشگاه در 
ليگ ها شركت كنند . البته كه حمايت از رشته هاى مختلف آقايان 
و بانوان مى تواند دستاورد خوبى براى هر باشگاهى باشد اما سؤال 
اصلى و قابل تأمل اين است كه مشكى پوشان و مديرانش كه معمولا 
شرايط خودشان را با باشگاه هايى كه دولتى اداره مى شوند قياس 
كردند چطور شد كه هم تيم فوتبالشان را اداره كردند و هم چند تيم 

باشگاهى بانوان را؟
پاسخ اين سؤال را بايد به صراحت در پاسخى كه رئيس شوراى شهر 
مشهد به سؤال خبرنگار ما داد جســت.حيدرى در واكنش به اين 
موضوع كه نقش شوراى شهر مشهد و شهردارى در حمايت مالى از 
باشگاه مشكى پوشان در فصل گذشته چه بوده است اظهار داشت: 
هر اتفاقى كه در اين خصوص افتاده است مرتبط با قرارداد تبليغاتى 
بوده است كه منعقد شده است و اين كار نيز در راستاى حمايت از 
ورزش بانوان و تحت اين عنوان صورت گرفته است نه چيز ديگرى. 
رئيس شوراى شهر مشهد همچنين در مورد اينكه عنوان مى شود با 
اينكه پديده و مشكى پوشان هر دو نمايندگان فوتبال استان در ليگ 
برتر بودند اما تنها از مشكى پوشان توسط شوراى شهر و شهردارى 
حمايت شــد و اين به نوعى تبعيض اســت گفت: نه به هيچ عنوان 
اينگونه نيست بلكه همان طور كه گفتم اين حمايت در قالب ورزش 
بانوان بوده و ماهيتى تبليغاتى داشته است ضمن اينكه براى پديده 
هم اين فرصت وجود دارد و اين باشگاه نيز مى تواند در اين ارتباط 
ورود پيدا كند. اما احسان اصولى عضو شوراى شهر مشهد بر خلاف 
حيدرى كه مدعى اســت مصوبه اى در خصوص حمايت از باشگاه 
نداشــته ايم مى گويد : ما مصوبه اى در خصوص حمايت از ورزش 
بويژه در حوزه بانوان داشته ايم كه باشگاه مشكى پوشان نيز از همين 
مصوبه استفاده كرده و حمايت هايى در قالب تبليغات دريافت كرده 
است. وى از ميزان پولى كه مشكى پوشان دريافت كردند اظهار بى 

اطلاعى كرد و گفت: در اين زمينه من اطلاعى ندارم.
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محســــن  ایبنــا: 
چینی فروشــــــان، 
عضو شــورای راهبری 
گفت:  خاتم  جشنواره 
و  تاریــخ  طــول  در 
در ســال های  به ویژه 
اخیر، شاهد هجمه ای 
از سوی دنیا علیه شخصیت پیامبر)ص( هستیم که 
با هدف اسلام ستیزی انجام می شود و این جشنواره 
با هــدف تقابل فرهنگی با جریان اسلام ســتیزی، 
بنیان نهاده شده اســت. وی افزود: این جشنواره با 
داســتان کوتاه به عنوان ظرفیتی خوب برای عرضه 
مفاهیم بزرگ ایجاد شــد. وی دربــاره آمار کمی و 
کیفی آثار دوره سوم اظهار کرد: آثاری از کشورهایی 
همچون آلمان، عراق، لبنان و افغانستان به دبیرخانه 
ارسال شد که امیدواریم شاهد فعال تر شدن بخش 

بین الملل جشنواره در سال های آینده باشیم.

»خاتم«بینالمللیبرگزارمیشود
مهر: براســاس اعلام 
انجمــن هنرمنــدان 
ایران، مراســم  نقاش 
تشــییع و بدرقــه و 
محمدابراهیم جعفری 
بهشــت  ســمت  به 
چهارشنبه  زهرا )س( 
۲۲ فروردین ماه ســاعت ۸ صبح از مقابل دانشگاه 
هنر برگزار می شود. وی شــامگاه ۱۸ فروردین ماه 
دارفانی را وداع گفت. جعفری عضو رســمی هیئت 
علمی دانشــگاه هنر تهران و انجمن نقاشان ایران 
بود. وی استاد نقاشی و شاعر بود و در جشنواره های 
مختلف داخلی و خارجی به عنوان داور حضور فعال 
داشت. از جمله اقدامات وی، همکاری در شکل گیری 
فرهنگسرای نیاوران، برنامه ریزی و طراحی آموزش 
هنر و همکاری آموزشــی با دانشگاه های داخلی و 

خارجی بود.

پیکرجعفریفرداتشییعمیشود
ایســنا: با اتمـــام 
سریال »پایتــخت ۵« 
و بازپخش دو قسمت 
پایانــی این مجموعه، 
سریال »راه و بیراه« به 
بیدل  داود  کارگردانی 
از شنبه )۲۵ فروردین( 
راهی آنتن می شــود. سریال »راه و بیراه« نیز که به 
عنوان جایگزین سریال »پایتخت ۵« انتخاب شده 
و در ۳۰ قسمت ۵۰ دقیقه ای تولید شده است، هر 
شب به غیر از پنجشنبه ها ساعت ۲۲:۱۵ از شبکه 
یک پخش می شــود. ســیاوش طهمورث، جعفر 
دهقان، امیرمحمد زند، اردلان شــجاع کاوه، مهتاج 
نجومی، زهره حمیدی، شــهرام عبدلی، محمدرضا 
رهبری، فلور نظری، آرام جعفری، غلامرضا نیکخواه، 
اســماعیل خلج و فرهاد بشــارتی از بازیگران این 

مجموعه هستند.

سریالجایگزین»پایتخت«
فـــارس: عبدالرضا 
سینما  بازیگر  اکبری، 
اینکه  بــه  اشــاره  با 
تئاتری ها می بایست از 
حمایت مالی برخوردار 
شوند، گفت: این جمله 
را ابتدا گفتم که بگویم 
همیشه بچه های تئاتر از مسئله حمایتی آسیب پذیر 
بوده اند و از جیب خودشــان خرج کرده اند. من فکر 
می کنم خیلی باید کمک شود تا تئاتر ارزش خود را 
پیدا کند. اکبری با انتقاد از فضای فعلی هنر نمایش 
افزود: اهالی تئاتر مدتهاســت که چون یک قبیله 
دور خود می چرخند و در یک دایره بسته به دنبال 
مسائل مالی حرکت می کنند. متأسفانه جشنواره های 
تئاتری هم به نمایشنامه نویسی اهمیت نمی دهند ما 
نمایشــنامه نویس ایرانی هم کم داریم و این یکی از 

معضلات اساسی است.

کمبودنمایشنامهنویسایرانی

کوتاه و خواندنی

پرده نقره ای

 کارگردان فیلم »اشک نرگس«:
از سینمای دفاع مقدس حمایت نمی شود

 فرهنـــگ و هنـــر/ 
تکتم بهـــــاردوست  
احمد عبداللهیان، کارگردان، 
تهیه کننده سینما و تلویزیون 
است که چندی پیش فیلم 
سینمایی »اشک نرگس« از 
او برپرده ســینماهای کشور 

نشست. این فیلم براساس وصیتنامه شهید حمید باکری، یکی از سرداران 
رشــید دفاع مقدس نوشته شده است؛ ولی در زمان از دست رفته اکران 
در اسفندماه به روی پرده سینما رفت و یکی از مصادیق فیلم سوزی هایی 
شــد که این روزها با تصمیمات شورای صنفی نمایش دامن بسیاری از 

فیلم های ارزشمند را گرفته است. 
وی در گفــت و گو با خبرنگار ما با انتقاد شــدید از اختصاص زمان مرده 
اســفند برای اکران فیلم »اشــک نرگس« گفت: من اصلاً از زمان اکران 
فیلم راضی نبودم و نیستم، ولی نداشتن رضایت من در مقابل ناراحتی ام 
از حضور مافیا در سینمای ایران و بلا هایی که دارد بر سر سینما می آورد 

چیزی زیادی نیست.
وی با بیان اینکه متأسفانه انگار دیگر در این مملکت ساختن فیلم ارزشی 
جرم شده است، تأکید کرد: اما من از همین جا اعلام می کنم که به کوری 
چشم این مافیا من همچنان فیلم ارزشی خواهم ساخت. حرف من است 
که اصلاً چرا یک فیلم ارزشــی نباید گروه داشته باشد و زمان بدی مثل 

اسفند را به اکرانش اختصاص بدهند؟ 
متأسفانه باید بگویم دقیقاً همین مافیایی که ازآن ها گفتم، موجب شده که 
زمان اکران من دو سال به طول بیانجامد. شرایط به گونه ای بود که فلان 
سینما با من قرارداد داشت، ولی وقتی من مراجعه می کردم، می دیدم که 

فیلمم اصلاً حذف شده و دیده نشده است. این قضیه درد دارد.
این کارگردان ادامه داد: حتماً می دانید که هر زمان هم که از مســئولان 
سینمایی کشور درباره سینمای ارزشی سؤالی پرسیده شده، شعار داده اند 
که همه چیز ما ارزشــی اســت، ولی به خدا که این طور نیست و تمام 
مسئولان ســینمایی ما دروغ می گویند و از سینمای دفاع مقدس هیچ 
حمایتی نمی کنند و دقیقاً نان همین قضیه را هم می خورند. هر جا کم 
می آورند، می گویند خانواده شهدا چراغ راه ما هستند، ولی وقتی آب ها از 

آسیاب افتاد، همه این حرف ها فراموش می شود. 
وی اضافه کرد: مسئولان سینمایی ما در ظاهر حمایت می کنند، ولی در 
عمل اصلاً مخالف ساختن فیلم های ارزشی و دفاع مقدس هستند و این 
ســینما عملاً مظلوم واقع شده است. من نمی دانم چرا باید فیلم من در 
کنار یکســری فیلم هایی که مشکلات را سیاه نمایی کرده اند، به نمایش 
در بیاید؟ چه کسانی این فیلم ها را در کنار فیلم من اکران کرده اند؟ من 
نمی دانم چرا مسئولان سینمایی مرتب می گویند مردم از جنگ خسته 
شده اند و شادی را دوست دارند واین شعارشان شده است؟ چرا سایه این 
آقایان از سر سینما برداشته نمی شود و دقیقاً برای همین مسائل است که 
من می گویم باید همه مسئولان سینمایی در دادگاه سینمایی محاکمه 
شــوند. عبداللهیان با بیان اینکه اصل پیام این فیلم و ایده ســاخت آن 
وصیتنامه شهید مهدی باکری است، افزود:من در این کار بخش هایی از 
مشکلات بچه های جنگ را که متأسفانه اکنون به حال خود رها شده اند، 
را نشان دادم. مشکلات و مسائل رزمندگان دفاع مقدس دغدغه من بوده 
و هست. خیلی از این بچه هایی که پس از هشت سال دفاع مقدس، حالا 
بیمار هم هستند، اصلاً وضعیت اقتصادی و حتی معیشتی مناسبی ندارند. 
من می خواســتم با ساخت این فیلم بخشی از این مشکلات را به تصویر 
بکشم. وی درخصوص استفاده از رضا ایرانمنش پس از مدت ها دوری از 
ســینما، گفت: ایرانمنش پس از ۱6 سال دوری از سینما و تلویزیون به 
علت جراحات ناشی از جنگ تحمیلی عهده دار نقش اصلی این فیلم است. 
او سال ها برای این سینما زحمت کشیده و کارنامه کاری اش پر است از 
فیلم هایی ماندگار دفاع مقدس. اکنون هم همه می گویند رضا را دوست 
دارند. ای آن هایی که می گویید او را دوست داریم، چرا پای گیشه نمی روید 

که حداقل من بتوانم دستمزد او را بپردازم؟

بورسیه ها نگران حذف ارز دانشجویی نباشند
ایسنا: رئیس سازمان امور دانشجویان وزارت علوم با اشاره به بخشنامه 
بانک مرکزی در خصوص تأمین ارز آزاد دانشــجویان شاغل به تحصیل 
در دانشگاه های خارج از کشور از ابتدای امسال،گفت: این تصمیم شامل 
دانشجویان بورسیه نخواهد شد. مجتبی صدیقی افزود: براساس بخشنامه 
بانک مرکزی، ارز مورد نیاز دانشــجویانی که با هزینه شخصی در خارج 
از کشــور مشغول به تحصیلند، براســاس نرخ مبادله ای تأمین می شود 
و ســازمان امور دانشجویان گواهی اشــتغال به تحصیل دانشجویان در 
دانشــگاه های معتبر را تأیید و آن را به بانک های عامل)تجارت و سامان( 
ارسال می کند. وی در خصوص تبعات تصمیم بانک مرکزی در خصوص 
آزاد شــدن نرخ ارز دانشــجویی نیز گفت: با اجرایی شدن این تصمیم 
خانواده های دانشجویان مشغول به تحصیل در خارج از کشور مجبورند 
در مقایسه با قبل هزینه های ریالی بیشتری برای تأمین ارز دانشجویان 
پرداخت کنند.شرایط ارزی که بانک مرکزی در کشور با آن مواجه است 
موجب شده که بخشــنامه فوق صادر شود. معاون وزیر علوم گفت: این 
تصمیم بانک مرکزی شــامل دانشجویان بورسیه مشغول به تحصیل در 
خارج از کشــور نخواهد شد و فقط دانشــجویانی که با هزینه شخصی 

تحصیل می کنند مشمول بخشنامه بانک مرکزی خواهد شد. 

تیتراژها را به حراج می گذارند
میزان: خواننده موسیقی پاپ گفت: علت اینکه در میان این همه خواننده 
تنها ۵ تا 6 نفر تیتراژ ســریال ها را می خوانند پرداخت ۵۰ تا ۱۵۰ میلیون 
تومانی است که خواننده پرداخت می کند، همان طوری که به من پیشنهاد 
پرداخت 7۰ میلیون تومان داده شد. قاسم افشار افزود:طبق آماری که دارم 
در طول روز ۵۰۰ قطعه موسیقی در ایران تولید می شود. در حال حاضر ورود 
به عرصه خوانندگی بسیار ساده است ولی در دوره ای که ما وارد این حوزه 
شدیم شرط اول، داشتن توانایی خوانندگی بود. در حال حاضر خوانندگی 
به کمک سیســتم راحت ترین کار است. وی تصریح کرد: خوانندگی برای 
تیتراژ سریال ها پولی شده است است چراکه من آخرین آهنگی که در تیتراژ 
سریال خواندم سال ۸۸ بود اما بعد از آن آهنگ ها را انگار تهیه کنندگان به 
حراج می گذارند و اعلام قیمت می کنند. به خود من پیشنهاد 7۰ میلیون 

تومانی برای خواننده شدن تیتراژ سریال داده شده است.
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فرهنگ و هنر

دیدگاه

بهروز افخمی از سید مرتضی آوینی می گوید
میگفتنمیدانمچراشهیدنمیشوم؟

فرهنــگ و هنر: در ســالگرد 
شهادت سید مرتضی آوینی، بهروز 
افخمی نویسنده و کارگردان سینما 
دربــاره ویژگی های شــخصیتی و تأثیرگذاری 
شــهید آوینی برهنر انقلاب اسلامی با تسنیم 
گفت وگویی کرده است که در اینجا گزیده هایی 
از آن را آورده ایم: آشنایی ما از سال ۵9 آغاز شد. 
آن روزها در تلویزیون در بخش تدوین سازمان 
صداو سیما کار میکردم. من با تخصص تدوین 
فیلم دانش آموخته شدم و در بخش تدوین فیلم 
کار می کردم؛ چون من بچه مسلمان بودم و هر 
کسی که چهره اش به حزب اللهی ها شبیه بود را 
پیش من می فرستادند، اولین فیلم هایی که من 
برای سیدمرتضی آوینی مونتاژ کردم، هنوز جنگ 
تحمیلی آغاز نشــده بود. فکرکنم فیلم »خان 
گزیده ها« بود. سریال 6 قسمتی که به موضوع 
جنگ خوانین فارس )خســروخان قشــقایی و 
ناصرخان قشــقایی( با رعیت هــا می پرداخت. 
درهمان جلسه اول خیلی آدم صمیمی و دوست 
داشتنی بود و از همان ابتدا هم مشخص بود از 

مرکزِ روشنفکری تهران می آید.

 آن زمان همه رو راست بودند
از سال ۵6 به بعد که مشخص شد هویت اسلامی 

در انقلاب مسلط است، خیلی افراد تمایل پیدا 
کردند یا تمایل مذهبی داشتند از قبل، ولی آن ها 
به خاطر اینکه با فضای روشنفکری آشنا بودند، 
رفتارشان، ادبیات و حتی نوع صحبت کردنشان 
کاملاً از بچه مسلمان ها متفاوت بود. وقتی آوینی 
شروع به صحبت کرد و حتی برخی از شعرهایش 
را برایم خواند، متوجه شدم در همان جلسه اول 

یا دوم خیلی صمیمی است.
درعین حال خیلی هم پرشــور و عزم راسخی 
داشت. یعنی وقتی تصمیم می گرفت سیگار را 
ترک کند، همه ســیگار را باید ترک می کردند. 
خیلی حالتِ انقلابی و پرشــوری داشت، البته 
همه ما هم این حالت را داشــتیم. نه تنها ما به 
عنوان بچه مســلمان ها یا طرفداران انقلاب این 
حالت را داشــتیم، طرفِ مقابل ما هم داشــت. 
یعنی روشــنفکرانِ مخالفِ حکومت اســلامی 
هم پرهیجان و پرشــور بودند، شمشیر را از رو 
می بستند و مردانه هم صحبت می کردند؛ یعنی 
مانند امروز نبود که هیچ کس روراست نیست. 
روشــنفکران ما هم روراســت بودند؛ یعنی اگر 
مخالف بودند، مخالفتشان را روراست می گفتند. 
سیدمرتضی خیلی خیلی باسواد بود، آدمی بود 
کــه خیلی خوب خوانده بود، هم در زمینه هنر 
و هم فلســفه و ادیب بــود. ادیب هم به معنای 

وسیعش، به این معنا که با فلسفه آشنا بود، مثلًا 
فلسفۀ اشراق، فلســفه اسلامی البته به فلسفه 
غربی هم تمایل به آن بخشــی داشــت که به 
آن فلســفه آلمانی می گوییم. هایدگر، هوسرل، 
پدیدارشناسی و.... آن فلسفه ای که در ایران به 

نام هانری کوربن خیلی شناخته شد. 

 نوشتن اسم عوامل خیلی زشت بود
افخمی با بیان اینکه اولین مجموعه جنگی که 
سیدمرتضی ساخت نامش »حقیقت« بود، گفت: 
من در تدوین این مجموعه به او کمک کردم، اما 
هیچ وقت نامــی از عوامل فیلم در تیتراژ آورده 
نشد.اصلاً خیلی زشت و بد بود که نام عوامل زده 
شود. چون فکر می کردند این کار شهرت  طلبی 
است. فکر می کردیم یک روش و انقلاب جدیدی 
در فیلمسازی است و این روش کم کم تمام عالم 

را می گیرد. 
آن روزها اصلاً برایمان باورکردنی نبود یک روزی 
برسد که در تلویزیون جمهوری اسلامی تبلیغات 

و آگهی نشان بدهند! 
وی دربــاره ادامه همــکاری بــا آوینی گفت: 
ســیدمرتضی را پیش از فیلم »عروس« دیدم. 
یک بار اتفاقی در مجمع هنرمندان مسلمان او 
را دیدم. در آن جلسه قرار بود هنرمندان انقلابی 

حرف هایشان را بگویند و کسانی که با هم مسئله 
دارند، آشتی کنند. حتی افرادی مانند محسن 
مخملباف و محمد نوری  زاد هم بودند.یادم هست 
در آن جلسه نوری زاد هجمه بدی علیه موسوی 
گرمارودی شــروع کــرد. به آقــای گرمارودی 
می گفت چرا مشــاور بنی صدر بودی؟ درحالی 
که آقای موسوی گرمارودی با اصرار امام مشاور 

بنی صدر شده بود. 

 نزدیک بود گرمارودی سکته کند
خیلی نوری زاد به صورت تهاجمی و برخورد بد و 
بی تربیتی با او صحبت کرد که موجب شد آقای 

گرمارودی حالت سکته پیدا کند. او هم بلند شد 
و شــروع کرد به جواب دادن و شروع به لرزیدن 
کرد که ما می ترســیدیم او سکته کند! فضای 

خیلی بدی بود.
مرتضی هم به آن جلســه آمد و یک گوشه ای 
نشست. وقتی او را دیدم خیلی خوشحال شدم. 
چــون من دیر به دیر او را می دیدم هر وقت که 
می دیدمش، می گفتم خدا را شکر شهید نشده 
است! بعد رفتم پیش او نشستم و سلام علیک 
و روبوسی کردم. اتفاقاً اولین چیزی که مرتضی 
آوینــی گفت این بود که نمی دانم چرا شــهید 

نمی شوم؟

خــبر

 فرهنگ و هنر/ زهره کهندل   شهید صیاد 
شیرازی هیچ گاه جنگ را پایان بخش فعالیت های 
خود نمی دیــد، از این رو در ســال ۱۳7۳، برای 
انتقال دانــش و تجربیات جبهــه و جنگش در 
دانشگاه افســری امام علی )ع( مشغول تدریس 
شــد و سپس هیئتی را با عنوان »معارف جنگ« 
ایجاد کرد تا خاطرات رزمندگان را از مأموریت های 
میدانی و پژوهشــی، مناطق عملیاتی و عوارض 
باقیمانده از جبهه های جنگ، ضبط و ثبت صوتی 
و تصویری کند، تا در تهران تکمیل و مدون شوند. 
محســن کاظمی در این مجال )در سال ۱۳74( 
فرصت یافــت تا به عنوان وقایع نگار ســفرهای 
میدانــی با ایــن هیئــت پیوند بخــورد و در 9 
سفرمیدانی، حوادث را به صورت لحظه به لحظه 
به ثبت برســاند. او علاوه بر این، تمام فعالیت ها، 
ســخنرانی ها، گفتارهــا، خاطــرات، روش های 
مدیریتی و حتی مناجات شــبانه شــهید صیاد 
شــیرازی را ثبت کرد تا بعدهــا اثری که عرضه 
می کند، بر محور شخصیت شهید شیرازی استوار 
باشد. این یادداشــت ها مربوط به مأموریت های 
میدانی و تحقیقاتی این گروه و باهدف ثبت دقیق 

برخی  از وقایع جنگ ایران و عراق است. 
نویســنده به عنوان وقایع نگار در این ســفرهای 
میدانی از کردستان تا خوزستان همراه این گروه 
بوده است. همزمان با سالگرد شهادت سپهبد علی 
صیاد شــیرازی، در گفت و گو با محسن کاظمی، 
نویســنده و پژوهشــگر تاریخ معاصــر ایران به 
بازخوانی بخشی از شخصیت این شهید بزرگوار 

پرداختیم که می خوانید. 

 پس از نوشتن کتاب »یادداشت های سفر 
شهید صیاد شیرازی«، زمان مرور سفرهایتان 
در مأموریت  های میدانی و تحقیقاتی هیئت 
معارف جنگ که مسئولیت آن را شهید صیاد 
شیرازی عهده دار بود، چه  بخش از شخصیت و 
زندگی ایشان برایتان نمود پررنگ تری داشت؟

آنچه که امروز در مورد شهید صیاد شیرازی برای 
من معنا پیدا کرده و مهم است، بخشی است که 
دیده  نمی شود و کمتر درباره آن صحبت می شود 
و آن بخش ورود ایشان به ثبت تاریخ جنگ بود. 
شهید  صیاد شیرازی در ادوار مختلف زندگی اش 
از نظامی گری تا شــهادت نقش آفرینی های مؤثر 
و گوناگونــی کرده  اســت ، فعالیت های انقلابی و 
مذهبی او در ارتش موجب تقویت و دلگرمی جناح 
مذهبــی ارتش بــود.   پیروزی انقلاب اســلامی 
 در ســال ۱۳۵7 او را وارد فضاهــای مدیریتی و 
فرماندهی در ارتش کرد. بی واهمه  برای پاکسازی 
ضدانقلاب در خطه کردســتان اقدام کرد. وقتی 
به فرماندهی نیروی زمینی ارتش رسید،  تأثیرات 
حضورش در پیروزی رزمندگان کاملاً نمود یافت. 
هر قسمت از دفتر زندگی وی را که ورق  می زنیم، 

نقش ســازنده او را در محیط واقــع و پیرامونی 
می بینیم.  نقش این شهید بزرگوار در شکل گیری 
و تثبیت انقلاب اسلامی  بسیار با اهمیت است که 
 البته به همه  این ها توجه شــده، اما آنچه در مورد 
شهید صیاد شیرازی مغفول مانده، کار بزرگ تری 
اســت که او با تشکیل  هیئت معارف جنگ انجام 

داد. 

 تأثیرات این اقدام چه بود؟ 
موجب شــد که تاریخ نــگاری جنگ وارد فضای 
جدیدی شــود. این اتفاق،  تاریخ نگاری جنگ را 
از وضعیت تک صدایی خارج کرد. عملکرد هیئت 
معارف جنگ ارتش نشــان داد  که فقط یکی دو 
گروه نظامی  نبودند که در جنگ نقش داشــتند، 

بلکه ارتش هم نقش و سهم بسزایی داشته  است.
 تشکیل هیئت معارف جنگ، اطلاعات جدیدی را 
در خصوص فعالیت و نقش ارتش به جامعه داد.  به 
نظر می رسد این کار شهید صیاد شیرازی از تمام 
کارهایی که انجام داده، بزرگ تر و مهم تر اســت، 
اما در  مورد آن کمتر ســخن به میان می آید. در 
واقع شهید صیاد شیرازی درک کرد که آیندگان 
نیــاز دارند تاریخ  جنگ را همــان طور که بوده و 

هست، بدانند. 
شــهید به خاطر ایــن دوراندیشــی و بصیرت، 
هیئت معارف جنگ  را تشکیل داد که کار بسیار 
ارزشمندی بود.  اگرچه نقش ایشان در فرماندهی 
جنگ با پیروزی هــای بزرگی  همــراه بود، ولی 
ایشان با تشکیل هیئت معارف جنگ توانست به 

پیروزی بزرگ تری دســت یابد؛ چون اثر آن  برای 
تمام تاریخ جنگ بود. اینکه یک فرد نظامی که در 
فضای خشک نظامی رشد پیدا کرده، این ظرافت 
 و اهمیت را درک می کند، جای درنگ و تحسین 
دارد. خلاصه اینکه تشکیل هیئت معارف جنگ 
سبب  شد که امروز از جنگ، قرائت های گوناگونی 

داشته باشیم.   

 درسفری که فرصت یافتید تا مدتی را در 
کنار شهید صیاد شیرازی بگذرانید، چه تأثیری 

برای زندگی و  شخصیت شما گذاشت؟
قطعاً یکی از فرازهای مهم زندگی من، همراه شدن 
با این شهید بزرگوار بوده است. بخشی از زندگی 
من  متأثر از رفتار، گفتار و اندیشه های شهید صیاد 
شیرازی بوده و هست. نسبت من با ایشان، نسبت 
نزدیکی  بود، من شــانه به شانه ایشان در سفرها 
بودم و از نزدیک با هم ارتباط داشتیم، قطعاً رفتار 

و گفتار ایشــان،  تأثیر وسیعی در حال و روح من 
داشــته و دارد، این را توفیقــی از جانب خداوند 

می دانم. 

 از دلایل نوشتن کتاب »یادداشت های سفر 
شهید صیاد شیرازی« هم ادای دین به شهید 

بود؟
من تکلیفی نسبت به شهید صیاد داشتم که باید 
انجــام می دادم آنچه در کتاب می بینید گزیده ای 
از  گزارش های فراوانی است که از سفرهای شهید 
صیاد شیرازی نوشتم و در اختیار ارتش قرار دادم 
تا  بخشــی از آن ها، انتخاب و منتشر شد. زبان و 
نگاه من در این کتاب، با تمام زبان ها و نگاه هایی 
که به  شهید صیاد شیرازی در دیگر کتاب ها شده، 
متفاوت اســت.  اگر می خواستم بگویم که شهید 
صیاد شیرازی، فردی ولایی است  این ولایی بودن 
را در تعاریف نگنجاندم، بلکه آن در عمل و رفتار او 
نشان دادم تا خواننده به این نتیجه  برسد که شهید 
صیاد شیرازی، فردی ولایتمدار است و قلبش برای 

صلابت مملکت می تپد. 
در این کتاب از صیاد  شــیرازی، تعریف و تمجید 
نکردم، بلکه آنچه را دیدم روی کاغذ نوشتم، این 
خواننده اســت که خود با  خواندن شــرح رفتار، 
گفتار و اندیشه های شهید صیاد شیرازی به اینجا 
می رسد که این آدم تا چه حد خودساخته و  فداکار 
بوده اســت. بســیاری می گویند که شهید صیاد 
شیرازی مقید به نماز اول وقت بوده است، مدرک 

این  تعریف کجاست؟

من در این کتاب، با آنچه در صیاد شیرازی دیدم، 
رفتارها و گفتار او را نوشتم تا  خواننده به این نتیجه 
برسد که صیاد شیرازی، فردی مقید به نماز بود؛ 
چون جلسه هایش را پس از برپایی  نمازجماعت، 
برگزار می کرد یا طــوری برنامه ریزی می کرد که 
نماز اول وقت به تأخیر نیفتد. ادبیات من  در این 
کتاب، گزارش گونه و وقایع نگارانه است و با تمام 
نثرها و ادبیات مکلف و عصاقورت داده که  درباره 
شهید صیاد شیرازی وجود دارد، متفاوت است. این 
کتاب، گزارشی واقعی از زندگی و شخصیت شهید 
صیاد شیرازی اســت. در این کتاب، سعی نکردم 
که آدم دیگری از صیاد شیرازی بسازم، بلکه آنچه 

بود را نوشتم. 

 نکته دیگر درباره این کتاب، اینکه روایتگری 
از سوی شــخص دیگری نبوده، بلکه روایت 

مستقیم بوده  است؟ 
من در این کتاب، مشــاهدات چهره به چهره ای 
را که با صیاد شــیرازی داشــتم به رشته تحریر 
درآوردم، در  پرواز با بالگرد تا پیاده روی در رمل ها، 

با شهید همراه بودم. 

 کتاب هایی که در مورد زندگی و شخصیت 
شهید صیاد شیرازی تاکنون منتشر شده را 

چطور ارزیابی می  کنید؟
قطعاً هیچ کتابی جز قرآن، جامع و مانع نیســت. 
کسانی بودند که به شهید صیاد علاقه مند بودند 
و زحمت  کشیدند از کارهای نابی که برای شهید 
صیاد شیرازی صورت گرفته، کتاب »ناگفته های 
جنگ« اثــر احمد دهقان یا  کتــاب »در کمین 
گل سرخ« اثر محســن مؤمنی شریف است. این 
کتاب ها، ارزشمند است که نویسندگانش  در حد 
وســع، تلاش قابل قدردانی و تحســینی صورت 
داده اند، اما هنوز جای کار هســت، چرا که زوایای 
 نامکشــوف و نادیده درباره شهید صیاد شیرازی 
وجود دارد و اگر علاقه مندانی باشــند که درباره 
زندگی و شــخصیت  این شــهید بکاونــد، قطعاً 
بخش های دیگری از زندگی ایشــان را می توانند 

بیابند. 

 وقتی خبر شــهادت صیاد شــیرازی را 
شنیدید، چه حالی داشتید؟

خیلی دلــم به درد آمد، حتی ایــن روزها که به 
سالگرد شهادتشان نزدیک می شویم، داغ دلم تازه 
می شود.  وقتی خبر را شنیدم چنان متأثر شدم که 
به جز مراسم تشییع پیکرشان، تا چهلم این شهید 
در هیچ مراسمی  نمی توانستم شرکت کنم، طاقتش 
را نداشتم. پس از چهلم که آرام شدم، توانستم در 
مراســم اربعین این  شهید حضور یابم. پس از آن 
بود که تصمیم گرفتم یادداشت هایم را مرتب کنم 

و کاری را برای شهید  انجام دهم. 

گفت و گوی قدس با محسن کاظمی، درباره نقش شهید صیاد شیرازی درتاریخ نگاری جنگ

بزرگ ترین کار صیاد، تشکیل هیئت معارف جنگ بود

تشــکیل هیئــت معــارف جنــگ 
تاریخ نگاری جنــگ را از وضعیت 
تک صدایــی خارج کــرد، عملکرد 
هیئت معارف جنگ ارتش نشان 
داد  که ارتش هم نقش و ســهم 

بسزایی در جنگ داشته  است

آنچه می خوانید
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